
Geacht College, geachte leden van de raad, 

In de Regiobode lees ik dat er een verklaring van geen bezwaar is afgegeven door de 
gemeente voor kermisvuurwerk in Velp (april a.s. ) en Spankeren (juni a.s.). Deze 
vuurwerkshows zijn volgens mij een fenomeen dat  zich aan het uitbreiden is. Ik kende 
het wel uit Dieren, waar ik woon, maar bijv. Spankeren had volgens mij tot nu toe nooit 
een eigen kermis-vuurwerkshow. Het is volgens mij meestal  niet zo dat 
Oranjeverenigingen een vuurwerkshow willen organiseren. Zij  laten een kermis komen. 
En de kermisorganisatie regelt daar dan  standaard een vuurwerk bij. Zo heb je 
tegenwoordig in heel Nederland het hele jaar door vuurwerkshows bij kermissen.  (In 
Dieren hebben we zelfs twee keer per jaar een kermisvuurwerk, want niet alleen de 
oranjevereniging regelt een kermis met vuurwerk,  later in het jaar doen de ondernemers 
nog een keer een soort kermis, en dan is er wéér zo'n vuurwerkshow. En als we pech 
hebben is er in Dieren jaarlijks nog een derde vuurwerkshow, nl. van de Vuurwerkhal). In 
Zutphen probeert de gemeente al enige tijd af te komen van dat kermisvuurwerk, omdat 
de meerderheid van de bevolking het gewoon niet meer wil, en dat is nog best lastig, 
want de kermisorganisatie wringt zich in allerlei bochten om het toch door te kunnen 
laten gaan. Het is kennelijk een verdienmodel.  

Deze shows in Velp en Spankeren vinden plaats in het broedseizoen. Vogels houden 
hier niet van. In Dieren heeft het kermisvuurwerk bijv.  een paar jaar het broedsel van 
een Scholekster, op het dak van een flat nabij de kermis, verstoord. Ik heb dit indertijd 
aangekaart bij de provincie, maar kreeg nul op het rekest. Ik moest eerst maar eens 
aantonen dat de vogel verstoord werd door het vuurwerk, maar dat kan ik natuurlijk niet 
bewijzen zonder de vogel te verstoren. Daarnaast is natuurlijk de overlast voor een heel 
dorp en alle (huis)dieren. Ik heb bijv. veel egels in de tuin, ik zie ze op een camera bij hun 
voederplek, en ik weet dus hoe ze verkrampen onder invloed van vuurwerk. Ik woon aan 
de uiterwaard bij de Ijssel, en ik weet ook hoe de watervogels hier massaal op de wieken 
gaan bij vuurwerk dat langer duurt dan een paar knallen. Het is kortom een verstorend 
fenomeen, de overlast weegt m.i. beslist niet op voor het plezier van enkelen.  

Mijn ervaring is dat je als burger niets tegen dit soort shows kunt doen.  De provincie 
geeft de vergunningen standaard af, mits de organisatie zich beperkt tot een bepaald 
maximum aantal kilo's vuurwerk.  Inspraak voor burgers is op provinciaal niveau inzake 
vuurwerk niet mogelijk, dus bezwaar is ook niet mogelijk. De gemeente moet een 
verklaring van 'geen bezwaar' afgeven. Dat doet de gemeente, is mijn ervaring, ook 
gewoon standaard. Ook hier heb je als burger niet de mogelijkheid om inspraak te 
hebben of bezwaar te maken. Ik heb de ambtenaar van evenementen@rheden indertijd 
wel verzocht om niet mee te werken aan nog meer kermisvuurwerk, maar deze dame 
steekt haar energie vooral in het van zich afhouden van problemen. Argumenten in het 
kader van de natuurbeschermingswet worden door de provincie dus ook  afgeserveerd, 
zo heb ik ervaren. Ik heb de Oranjevereniging in Dieren verschillende malen verzocht om 
niet meer mee te werken aan kermisvuurwerk: geen reactie op mogen ontvangen. 
Verzocht om een gesprek: idem.  



Een fenomeen dat zo veel ergernis oproept, zo splijtend werkt in de samenleving 
momenteel, is dus effectief buiten de inspraak geplaatst.  De kermisorganisatie is 
feitelijk de baas.  

Een eventueel landelijk vuurwerkverbod gaat dit niet oplossen, als het er al komt, omdat 
vuurwerkshows daar niet onder vallen.  

In Dieren hebben we ook nog de vuurwerkhal, midden in een woonwijk, ik zag recent in 
de Regiobode een verzoek tot uitbreiding van de opslagcapaciteit aldaar. Ik mag toch 
hopen dat u daar niet mee akkoord gaat, maar dat terzijde.  

Wat zeker bijdraagt aan mijn intolerantie t.a.v. vuurwerk is het feit dat wij in Dieren, waar 
ik woon, het gehele jaar door, elke dag (u leest het goed) overlast hebben door 
vuurwerk. Ik word bijna elk weekend ‘s nachts wel een keer wakker geknald. Er zijn in 
mijn omgeving ook af en toe privé vuurwerkshowtjes van een minuutje of 5. Ter ere van 
verjaardagen, huwelijken en dergelijke. Het ziet er in de lucht soms professioneel 
uit,  maar als je gaat kijken waar het precies is, ben je meestal te laat. De keren dat ik 
wel wist waar het gebeurde, en ik er aangifte van deed, heb ik van de politie geen enkele 
reactie gehad. Bij nader onderzoek blijkt e.e.a. dan geseponeerd te zijn. Ik heb wel eens 
op een feestje van een agent gehoord dat handhaven voor hun geen prioriteit heeft 
omdat zij een heterdaadje nodig hebben, en dat lukt in de regel niet.  

Kortom, ik voel mij als burger machteloos gemaakt en dat is geen best gevoel.  

Ik verzoek u om te stoppen met het afgeven van die verklaringen van geen bezwaar. De 
meerderheid van de bevolking wil het niet meer, dat lijkt me een voldoende goed 
argument. En verder is het storend voor dieren. Keer op keer blijkt dat uit onderzoek. 
Vuurwerk moet mi. uit de harten en de hoofden van de mensen verdwijnen. Laat die 
gemakzuchtige Oranjeverenigingen maar eens iets nieuws verzinnen, waar alle mensen 
plezier aan beleven, en niet een kleine minderheid.  

Omdat ik wel voorzie dat u gaat zeggen  dat er veel mensen van vuurwerk houden: ga er 
maar eens kijken, dat valt nl. erg tegen. Ik ben in 2023 eens gaan kijken hoeveel mensen 
er nu eigenlijk op dat kermisvuurwerk afkwamen in Dieren. Dat waren er een paar 
honderd. Een dun randje van één á twee mensen dik rondom de parkeerplaats waar het 
vuurwerk werd afgestoken. Ik zag voornamelijk tieners, grotendeels  onder invloed van 
het één en ander, en weggelopen van de kermis omdat de kermis ten tijde van het 
vuurwerk min of meer werd stilgelegd. Zo dwingen ze die kinderen om naar het vuurwerk 
te gaan. Geen enkele sfeer, de oranjevereniging schitterde door afwezigheid, er werd 
niet een woordje gesproken, er was helemaal niets feestelijks of verbindends aan. Meer 
iets om van weg te blijven. Wat Dieren dus ook massaal doet. Dit vuurwerk dient geen 
enkel doel.  

Alvast dank voor uw antwoord, en met vriendelijk groet, 

 

 




